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آمارجهانیکرونا؛ثبت۱۰۲فوتیدرروزپنجشنبه
بنابر تازه ترین به روزرسانیِ »ورلدامُتر« از آمار جهانی کرونا )کووید۱۹(، مجموع 
مبتلایان به این بیماری در کشورهای مختلف تا روز ۱0 آذر ماه ۱402 به ۶۹۸ 
میلیون و ۵۶۳ هزار و 42۸ نفر رسیده و مرگ شش میلیون و ۹44 هزار و ۹۷۱ 

بیمار نیز تأیید شده است.
به گزارش ایســنا، بنابر داده های جهانی ورلدامُتر، کووید۱۹ در روز نهم آذر ماه 
۱402، 2۵ هزار و ۸۹ مورد ابتلای جدید داشته و جان ۱02 بیمار را گرفته است.
همچنین آلمان با ثبت ۶۳ فوتی و آمریکا با بیش از ۷۵00 ابتلای جدید به ترتیب 

بالاترین آمار تلفات و مبتلایان کرونایی را در یک شبانه روز گزارش کرده اند.
پایگاه داده های جهانی ورلدامُتر از تاریخ 2۹ ژانویه ســال 2020 میلادی، ثبت 
آمار رسمی مرتبط با کرونا را آغاز کرده است. در میان ۱0 کشوری که به عنوان 
مناطقــی با بالاترین آمار ابتلا در بالای جــدول ورلدامُتر جای گرفته اند، آمریکا 
همچنان با ثبت بیــش از ۱0۹ میلیون ابتلا و بیش از یک میلیون و ۱۸0 هزار 

فوتی به ترتیب رکورد ابتلا و مرگ های کرونایی را در کل دنیا دارد.
پس از آمریکا، دو کشور هند و فرانسه با عبور از 40 میلیون ابتلا به ترتیب جایگاه 
دوم و ســوم را به لحاظ آمار کل مبتلایان اشغال کرده اند. همچنین در فهرست 
آمار فوتی هــای این بیماری در حال حاضر بعد از آمریکا، برزیل با بیش از ۷00 
هزار فوتی و هند با بیش از ۵00 هزار فوتی، بیشترین مرگ  و میر کرونایی را به 
ثبت رسانده اند. بر همین اساس، فرانسه در حال حاضر رکورددار ابتلا در قاره سبز 
)اروپا( است و روسیه نیز با ثبت بیش از 400 هزار فوتی، بالاترین آمار مرگ های 

کرونایی را تا روز ۱0 آذرماه ۱402 در این قاره گزارش کرده است.

دبیرکلسازمانمللدرنشستتغییراتاقلیمیهشدارداد
آیندهنامعلومبشریت

دبیرکل ســازمان ملل در اجلاس تغییرات اقلیمی امارات )کوپ 2۸( نسبت به 
اثرات فاجعه بار این تغییرات هشــدار داد و گفت آینده بشریت نامعلوم است. به 
گزارش خبرگزاری آناتولی، »آنتونیو گوترش« دبیرکل سازمان ملل متحد که در 
نشست تغییرات اقلیمی در شهر دوبی امارات متحده عربی سخن  می گفت، اظهار 

داشت: این نشست باید روزنه امیدی برای مقابله با تغییرات اقلیمی باشد.
وی خطاب به سران کشــورهای حاضر در نشست گفت: این نشست را به امید 
جدیدی برای آینده تبدیل کنید. گوترش با اشــاره به اینکه رسیدگی به عدالت 
اقلیمی »دیرکرد طولانی مدتی« داشته اســت، تصریح کرد: می توان از نابودی 
سیاره زمین جلوگیری کرد. ما به رهبری، همکاری و اراده سیاسی نیاز داریم. هم 

اکنون به این ها نیاز داریم.
وی افزود: کشورهای درحال توسعه با فجایعی که خودشان مسبب شان نیستند، 

سرخورده شده اند.
بر اســاس این گزارش، سازمان ملل متحد با برگزاری این نشست بر »حفظ آب 
و هوای قابل سکونت« تاکید می کند و در عین حال می گوید تولید زغال سنگ، 
نفت و گاز »باید به ســرعت کاهش پیدا کنند.« هدف مهم دیگر این نشســت 
افزایش اســتفاده از انرژی های تجدیدپذیر مانند انرژی بادی، خورشیدی، آبی و 
زمین گرمایی اســت. سازمان ملل در نظر دارد ظرفیت انرژی های تجدیدپذیر را 

تا سال 20۳0 سه برابر کند.
ســازمان ملل اعلام کرده است: تامین مالی و ســرمایه گذاری برای سازگاری و 

تاب آوری اقلیمی به »پیشرفت چشمگیری )جهش کوانتومی(« نیاز دارد.

کرونا

محیط زیست

متصــدی داروخانه به خبرآنلایــن می گوید: 
»کمبودشیرخشــک تقریبا از فروردین شروع 
شــده و کماکان تا الان ادامه داشته است. قبلا 
فقط شیرخشک های دارویی مثل HI ۱ , 2 کم 
بود اما الان شیرخشــک معمولی کم است در 
هر صورت به کسانی که فاقد کدملی هستند، 

هیچ کدوم آن ها داده نمی شود.«
به گزارش خبرآنلاین، »از روستا به شهر آمدم 
تا برای بچه ام شیرخشــک بگیرم این دهمین 
داروخانه ای است که آمدم و شیرخشک ندارد. 

باید چه کرد؟
بچه ام یکســال و نیمه اســت به شیر مادر هم 

حساسیت دارد و از گرسنگی گریه می کند..«
این صحبت های پدری اســت که در داروخانه 
به دنبال یک قوطی شیرخشــک می گشــت. 
داستان کمبود شیر خشک تقریبا از فروردین 
امسال آغاز شده و کماکان ادامه دارد. خانواده ی 
کــودکان زیر دو ســال از کمبود این محصول 
گلایــه دارنــد کمبود محصولی کــه تا کنون 
بــه طور کامل رفع نشــده و موجودی محدود 
شیرخشک با شرایط خاص سهمیه بندی پخش 

می شود.
اگــر تا قبــل از این بــا مراجعه بــه داروخانه 
شیرخشــک عادی خریداری می شــده اکنون 
برای دریافت شیرخشک باید کد ملی ارائه شود 
و فقــط به کدملی کودکان زیر دو ســال چند 

قوطی داده می شود.
محمد طاهری، کارشناس حوزه دارو در توضیح 
علل کمبود شیرخشک به خبرآنلاین می گوید: 
»کمبود شیرخشک علل متفاوتی دارد که یکی 
از آن ها عدم تخصیص ارز برای خرید مواد اولیه 

تولید شیرخشک کارخانه های داخلی است. 
عامل دیگر عــدم برنامه ریزی مناســب برای 
انباشت محصول در مواقع اضطراری و بر اساس 

نیاز سالانه است.«
افزایش قیمت شیرخشک 

ایرانی و خارجی
محصــولات بعد از مدتی نایابــی وقتی دوباره 
روانه ی بازار می شــوند با افزایش قیمت همراه 
بوده اند. شیرخشک هم از این قائده مستنثنی 
نبوده است البته قیمت شیرخشک با ارائه کد 

ملی یا بدون آن تفاوتی ندارد. 
یک متصدی داروخانه به خبرآنلاین می گوید: 
»هزینه شیرخشک افزایش قیمت 40 درصدی 

داشته است. 
شیرخشــک ایرانی آپتامیل، نــان و ببلاک از 
قیمت 40 الی ۵0 هــزار تومان به ۷0 الی ۸0 

هزار تومان رسیده است.«
این متصدی در توضیح قیمت شیرخشک های 
وارداتــی اضافــه می کند: »شیرخشــک های 

وارداتــی در داروخانه هــا موجــود اســت اما 
قیمت آن بالاســت و مردم توان خرید ندارند. 
شیرخشک ببتامین جونیور قیمت اش ۱۷0 بود 
و الان ۷۸0 شــده است. شیرخشک ریسورس 
جونیور ۸0 هزار تومان بــود و الان 400 هزار 

تومان شده است.«
محمــد طاهری درباره ی واردات شیرخشــک 
می گویــد: »مقداری از کمبود شیرخشــک از 

طریق واردات جبران شد.
قرار شــد ما به تفاوت قیمت شیرخشک های 
وارداتی و ایرانی که در سامانه ثبت می شود به 

داروخانه ها پرداخت  شود. 
حال اینکه سازوکارهای این مابه التفاوت چگونه 
است و چطور پرداخت می شود هنوز مشخص 

نیست و اطلاع رسانی درست نشده است.«
موانع سهمیه بندی شیرخشک 

و ارائه کدملی
در گذشته فقط شیرخشــک های دارویی کم 
بود اما از فروردین شیرخشک معمولی هم کم 
است. تاکنون کمبود شیرخشک در داروخانه ها 
به طور کامل رفع نشــده و سهمیه بندی شده 

است. 
عرضه شیرخشک با ارائه ی کدملی امکان پذیر 
اســت که با تکیه بر این موضوع، اتباع به دلیل 
نداشتن کدملی از دریافت شیرخشک محروم 

هستند. 
شیرخشــک به اتباع بــا کارت اقامت هم داده 
نمی شود زیرا در سامانه تیتک فقط با کدملی 

ثبت می شود. این مشکل فقط مربوط به اتباع 
نیســت زیرا ایرانی هایی که به اقتضای شرایط 
)عدم ثبت رسمی ازدواج، ازدواج قومی( کدملی 
دریافــت نکرده انــد و حالا با مشــکل روبه رو 
شده اند. کارشناس حوزه دارو درباره   ی افراد فاقد 
کدملی و مشکلات آنها اضافه می کند: »کمبود 
شیرخشک فقط مربوط به اتباع خارجی نیست 
چه بســا در اســتان هایی کــه ازدواج قومی و 
قبیلــه ای رواج دارد کودکانی فاقد کد ملی که 
تعداد کمی هم نیستند حضور دارند. این مسئله 
برایشان مشکل ساز شده است به علاوه بچه های 
شیرخوارگاه در فرایند زمانی ثبت شناسنامه و 
تا دریافت کد ملی از دریافت شیرخشک محروم 

می شوند چون کدملی ندارند.«

راه حل پیشنهادی جایگزین 
دریافت کد ملی

پیگیری هــای خبرگزاری خبرآنلاین از ســید 
بهداشت  جلیل میرمحمدی، عضو کمیسیون 
مجلس یازدهم به یک جواب رسید: »اطلاعی 
ندارم.« طاهری اما راه حلی پیشــنهاد می دهد: 
»در استان های مهاجرپذیر و استان هایی مانند 
خراسان جنوبی، شمالی و سیستان وبلوچستان 
در بعضی داروخانه های منتخب در شــهرهای 
این اســتان ها کــه آمار کــودکان ایرانی فاقد 
کدملی و کودکان مهاجر بیشتر است سهمیه 
شیرخشک بیشتری اختصاص بدهند تا بدون 
دریافت کد ملی و ثبت در سامانه به خانواده ها 

عرضه شود.«

شیرخشکسهمیهبندیشدهباافزایشقیمت۴۰درصدی

بحران شیرخشک تمامی ندارد
حذف اتباع و ایرانی های بدون شناسنامه از شیرخشک

معاون برنامه ریزی و توســعه منابــع وزارت آموزش 
و پــرورش اعلام کــرد که پــاداش پایــان خدمت 
بازنشستگان آموزش و پرورش درحال پیگیری است 

و به زودی احکام این بازنشستگان صادر می شود.
به گزارش ایسنا، علی فرهادی در گردهمایی مدیران 
کل آمــوزش و پرورش اســتان ها و اعضای شــورای 
معاونان وزیــر آموزش و پــرورش اظهارکرد: پاداش 
پایان خدمت موضوعی است درحال پیگیری و رایزنی 
با دستگاه ها و افراد مختلف هستیم و به زودی احکام 

بازنشستگان صادر خواهد شد.
وی در بخــش دیگــری از ســخنانش با اشــاره به 
رتبه بنــدی معلمان گفت: به لطف خــدا رتبه بندی 
تقریبا به پایان رســیده و حتــی می توانیم به نحوی 

پایان مرحله اســتقرار رتبه بندی و این اقدام بزرگ را 
در آذر ماه امسال اعلام کنیم.

معاون برنامه ریزی و توســعه منابــع وزارت آموزش 
و پرورش بــا بیان اینکه در دولت ســیزدهم نگاه به 
آموزش و پرورش نگاه خوبی است، ادامه داد: امسال 
تاکنون در ســتاد، 4۱ درصد تخصیص بودجه گرفته 
شــده که افزایش سهم نوســازی در حال پیگیری و 

رسیدگی است.
بنا بر اعلام مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت 
آموزش و پرورش، فرهادی در پایان خاطرنشان کرد: 
رابطه خوبی بین ما و ســازمان برنامه و بودجه برقرار 
است و انشالله به سمت گره گشایی در بسیاری مسائل 

پیش می رود.

دفترچــه راهنمــای ثبت نــام و شــرکت در آزمون 
سراسری و آزمون اختصاصی پذیرش دانشجو – معلم 

در دانشگاه فرهنگیان سال ۱40۳ اصلاح شد.
به گزارش ایسنا، بر اســاس برنامه زمانی اعلام شده 
از سوی ســازمان سنجش آموزش کشــور، ثبت نام 
در نوبت اول آزمون سراســری سال ۱40۳ و آزمون 
رشته های تحصیلی پردیس های دانشگاه فرهنگیان و 
تربیت دبیر شهید رجائی در سال ۱40۳ تا امروز، ۱۱ 

آذر ماه ادامه خواهد داشت.
ســازمان ســنجش آموزش کشــور اعلام کرد؛ پیرو 
انتشــار دفترچه راهنمای ثبت نام و شرکت در آزمون 
سراسری و آزمون اختصاصی پذیرش دانشجو – معلم 
در دانشگاه فرهنگیان ســال ۱40۳ و اطلاعیه تاریخ 

پنجــم آذر ماه جاری، ضمن اعلام اصلاحات دفترچه 
راهنمای یاد شــده »به شــرح ذیل ایــن اطلاعیه«، 
به اطلاع می رســاند متقاضیان ثبت نام و شــرکت در 
آزمون می توانند در مهلت در نظر گرفته شده و پس 
از مطالعه دقیق دفترچه راهنما و فراهم کردن مدارک 
و اطلاعــات مورد نیاز ثبت نام تا پایان امروز به درگاه 
اطلاع رسانی سازمان سنجش آموزش کشور به نشانی 
www.sanjesh.org مراجعه و نســبت به ثبت نام 

در آزمون مذکور اقدام کنند.
همچنین آن دســته از داوطلبانی که قبلًا نسبت به 
ثبت نام اقــدام کرده اند، می توانند در صورت تمایل تا 
تاریخ فوق، نســبت به مشــاهده و ویرایش اطلاعات 

ثبت نامی خود اقدام کنند.

شنبهآخرینمهلتثبتنامکنکورصدوراحکاممعلمانبازنشسته؛بهزودی

افتتاحایستگاهمتروشهرجدیدپرندباحضوررئیسجمهور
متروی شــهر جدید پرند در دو مسیر رفت و برگشت صبح 
روز ۹ آذر با حضور سیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهور افتتاح 
شد. مدیرعامل شــرکت بهره برداری مترو تهران و حومه از 
پذیرش مســافر در ایستگاه پرند از روز ۱0 آذر ماه خبر داد 
و گفت: این ایســتگاه از امروز ۱۱ آذر ماه از ساعت ۷ تا ۱۹ 

آماده ارائه خدمات به مسافران است.
به گزارش ایسنا به نقل از مدیریت ارتباطات و امور بین الملل 
شــرکت بهره برداری مترو تهران و حومه؛ مسعود درستی با 
بیان اینکه سرویس دهی از ایستگاه شهر پرند در هفته اول به 

صورت رایگان انجام می شود خاطرنشان کرد: سرویس دهی 
در این مســیر تاکنون در دو ایســتگاه انجام می شــد که 
با افتتاح ایســتگاه شهر پرند، انشــعاب خط یک از ایستگاه 
شاهد باقرشهر تا ایستگاه شهر پرند با سه ایستگاه، به صورت 

یکپارچه مسافران حومه ای را جابه جا می کند.
اســتاندار تهران همچنین اعلام کرد: مترو پرند به طول ۵0 
کیلومتر روزانه بین ۱۳ تا ۱۵ هزار نفر قابلیت جابجایی دارد.
به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه خبری وزارت کشور، علیرضا 
فخاری با اشاره به افتتاح مترو پرند با حضور رئیس جمهور، 

اظهار کــرد: جهت اجرای ایــن پروژه شــاهد تلاش های 
وصف ناپذیر همه همکاران و مسئولان بودیم.

وی ادامــه داد: مترو پرند به طول ۵0 کیلومتر از ایســتگاه 
شــاهد، گلزار شــهدا و حرم مطهر تا فرودگاه امام به فاصله 
۳0 کیلومتــر و 20 کیلومتر از فرودگاه امام تا شــهر پرند، 
نقطه عطفی است برای دسترسی شهروندان از تهران به پرند 
و برعکس اســت که روزانه بیــن ۱۳ تا ۱۵ هزار نفر قابلیت 

جابجایی دارد.
فخاری ســپس گفت: مترو از وسایل مطمئن و ایمن برای 

تکمیل چرخه حمل و نقــل در غرب تهران به مرکز تهران 
است، این موضوع با همت و تلاش متخصصان داخلی و قرار 

گاه سازندگی خاتم الانبیاء و کمک های دولت محقق شد.
وی تاکید کرد: حدود 2000 میلیارد تومان ســرمایه گذاری 
صورت گرفت تا این پروژه تکمیل شود و در اختیار مردم قرار 
بگیرد و از مشخصه های بسیار مهم این پروژه سرعت، دقت 
و طراحی خوبی است که توسط همکاران در قرار سازندگی 
انجام شد که این خطوط به منظور مدیریت واحد در اختیار 

متروی تهران قرار می گیرد.

پیشبینیافزایشآلودگیهوایتهران
ازیکشنبهتاسهشنبه

اداره کل هواشناســی استان تهران اعلام کرد که طی پنج روز آینده و به ویژه از 
یکشنبه تا سه شنبه افزایش آلودگی هوای تهران مورد انتظار است.

به گزارش ایســنا، بر اساس بررســی نقشــه های پیش یابی و تحلیل الگوهای 
همدیــدی، وضعیت جوی اســتان تهران طی پنج روز آینده، آســمان صاف تا 

قسمتی ابری گاهی همراه با وزش ملایم باد پیش بینی شده است.
 همچنین با توجه به استقرار هوای پایدار و عدم وزش باد قابل ملاحظه، شرایط 
برای انباشت ذرات آلاینده فراهم بوده و از این رو افزایش غبار، کاهش کیفیت هوا 
و افزایش آلودگی هوا در نواحی شهری و پرتردد، به ویژه از یکشنبه تا سه شنبه 
مورد انتظار است.  همچنین آسمان تهران امروز )۱۱ آذرماه( صاف و همراه با غبار 
محلی با حداقل دمای ۷ و حداکثر دمای ۱۷ درجه ســانتیگراد و طی فردا )۱2 
آذرماه( صاف و غبارآلود با حداقل دمای ۸ و حداکثر دمای ۱۷ درجه سانتیگراد 

پیش بینی شده است.

هواشناسی

مدیرعاملشرکتکنترلکیفیتهوایتهرانخبرداد

علتاصلیاجرانشدنقانونهوایپاک

مدیرعامل شرکت کنترل کیفیت هوای تهران با بیان اینکه 
بر اســاس گزارش مرکز پژوهش های مجلس، قانون هوای 
پاک به صورت کامل اجرایی نشده است و برخی دستگاه ها 
در اجرای تکالیف دچار مشکل شــده اند، اظهار کرد: نحوه 
تأمین منابع مالی، یکی از علت های اصلی عدم اجرای برخی 

مفاد این قانون است.
به گزارش ایسنا قانون هوای پاک از سال ۹۶ جایگزین قانون 
»نحــوه جلوگیری از آلودگی هوا« شــد. این در ۳4 ماده و 
۳۹ تبصره تصویب شــده است. در قانون هوای پاک حدود 

۱۷۶ »تکلیف  - دستگاه« احصا شده است. تکلیف -  دستگاه 
یعنی موضوعی مانند نوســازی حمل و نقل عمومی متوجه 
چندین دستگاه اســت که این موارد احصا است. این قانون 
بر اســاس ۳4 ماده خود 2۱ دستگاه اجرایی ازجمله وزارت 
کشور، وزارت نفت، وزارت نیرو، نیروی انتظامی، شهرداری، 
صدا و ســیما و.. را مکلف کرده است که هر یک به  تناسب 
وظایف خود، اقداماتی را برای کنترل آلودگی هوا در کشور 

اجرایی کنند.
سید محمد میرزایی قمی درباره علت اجرا نشدن برخی مواد 

قانون هوای پاک به ایســنا گفت: نحوه تأمین منابع مالی، 
یکی از علت های اصلی عدم اجرای برخی از مفاد این قانون 
است چراکه این موضوع در خود قانون هوای پاک به صورت 
مشخص معلوم و در آمدهای زیادی در این قانون برای اجرا 

تعیین نشده است.
مدیرعامل شــرکت کنترل کیفیت هوای تهران تأکید کرد: 
بر اساس گزارش مرکز پژوهش های مجلس از بین ۵۶ ماده 
مندرج در قانون هــوای پاک و آئین نامه فنی آن، 22 ماده 
اجرای ضعیف داشته اند و وضعیت اجرای تنها ۱۷ ماده خوب 
برآورد شــده است که به نظر می رسد بخش عمده ای از این 
عملکرد دستگاه های اجرایی مربوط به عدم تحقق تخصیص 
بودجه های عملیاتی متناسب و مورد نیاز با تکالیف مقرردر 

قانون هوای پاک است.
وی به ذکر مثالی پرداخت و گفت: محقق نشــدن نوسازی 
ناوگان حمل و نقل عمومی که حتی در اسناد بالادستی نیز 
به آن اشاره شده است، اسقاط خودروهای فرسوده و نظارت 
بــر خودروهای در حال تردد چــه از بعد معاینه فنی و چه 

از منظــر محدودیت های ترافیکی ارتباطی به ایرادات قانون 
هوای پاک ندارد. محدودیت های ترافیکی و معاینه فنی در 
شهر تهران به خوبی اجرا می شود اما در برخی شهرها به این 

موضوعات توجه کافی نمی شود.
 مدیرعامل شــرکت کنتــرل کیفیت هوای تهــران درباره 
راهکارهای کاهش آلودگی هوا اظهار کرد: مســأله آلودگی 
هوا موضوعی نیســت که یکی دو روزه حل  شــود چراکه با 
انباشــت تکالیف در اجرای قانون هوای پاک مواجه هستیم 
بنابراین حل این مشکل زمان مقتضی خود را نیاز دارد. با این 
حــال باید اقداماتی انجام داد. می تواند برنامه های بلندمدت 
در قالب توســعه حمل و نقل برقــی و پاک، اصلاح کیفیت 
ســوخت، وضعیت آلایندگی صنایع و نیروگاه ها در اولویت 
باشــد و در کنار آن برنامه های کوتاه مدت یا اصلاحی برای 
کاهش اثرات آلودگی هوا داشت که از جمله آن ها می توان به 
نصب فیلتر دوده روی اتوبوس ها، تعویض کاتالیست و ایجاد 
محدودیت های ترافیکی اشاره کرد.این اقدامات نیاز به زمان 
و هزینه های زیادی برای اجرا ندارند و بلندمدت هم نیستند.

رئیس دانشگاه علوم پزشــکی شهید بهشتی، با اشاره به 
اینکه در موج اول آنفلوانزا قرار داریم، بر استفاده از ماسک 

در اماکن عمومی تاکید کرد.
به گــزارش مهر، علیرضا زالی، با عنــوان این مطلب که 
گروه های حساس واکسن آنفلوانزا تزریق کنند، گفت: ۸0 
درصد موارد بســتری ناشی از آنفلوانزا افرادی هستند که 

واکسن تزریق نکرده اند.
وی افــزود: هم اکنون در مــوج اول آنفلوانزا قرار داریم و 
در نیمه دی ماه هر ســال موج دوم این بیماری را شاهد 

هستیم.
زالی ادامه داد: اثر بخشی واکسن در پیشگیری از مرگ و 
میر ناشی از آنفلوانزا مهم است، افراد گروه های حساس از 

جمله سالمندان بالای ۶۵ سال، کودکان، بیماران قلبی و 
ریوی، بیماران مبتلا به بیماری های نقص سیستم ایمنی 
و بیماران مبتلا به ســرطان باید هر سال یک بار از نیمه 
شهریور تا پایان مهر نسبت به تزریق واکسن آنفلوانزا اقدام 
کنند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: 
تزریق واکســن به حفاظت در برابر موج دوم این بیماری 

کمک می کند.
زالی افزود: ۹0 درصد موارد ابتلاء به آنفلوانزا مثل ســایر 
بیماری های دستگاه تنفســی است و فقط در ۱0 درصد 

موارد در گروه های حساس خطرساز است.
وی گفت: علائمی مانند بدن درد، ســرفه و تب به همراه 

علائم تنفسی شایع ترین علائم آنفلوانزا است.

رئیس فرهنگستان علوم پزشــکی، مهاجرت پزشکان و 
ســقف پرداختی  جامعه پزشکی را بســیار نگران کننده 

دانست.
به گزارش مهر، یکصد و ششمین نشست مجمع عمومی 

فرهنگستان علوم پزشکی ایران تشکیل شد.
در این نشســت، سید علیرضا مرندی رئیس فرهنگستان 
علوم پزشــکی، گزارشی از فعالیت های مجمع عمومی را 
ارائه کرد و افزود: مهاجرت پزشــکان و سقف پرداختی ها 
بســیار نگران کننده است و اعتماد پزشکان به پشتیبانی 
نظام سلامت از آنها به عنوان حرفه مندان کاهش یافته که 
ما در فرهنگستان در این زمینه، مکاتباتی با رئیس جمهور 
داشــته ایم و کارهایی در دولت در حال انجام است و باید 

تلاش کنیم مردم کمتر متضرر شــوند و شرایط پزشکان 
نیز بهتر شود.

وی به بحث ســلامت معنوی اشــاره کرد و گفت: سند 
سلامت معنوی با مصوبه شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
به همت فرهنگستان علوم پزشــکی تدوین خواهد شد 
و امیدواریم ســلامت معنوی بتواند به عنوان بعُد چهارم 

سلامت جایگاه خود را در نظام سلامت پیدا کند.
در ادامه، سید حسن امامی رضوی دبیر فرهنگستان علوم 
پزشکی، پیش نویس بیانیه مجمع عمومی را با موضوع » 
اولویت های مهم بخش ســلامت، راهبردها و راهکارها » 
قرائت کرد و اعضای مجمع عمومی به بحث و بررسی در 
خصوص موارد مطرح شده در این پیش نویس پرداختند.

رئیسدانشگاهعلومپزشکیشهیدبهشتی:

درموجاولبیماریقرارداریم
رئیسفرهنگستانعلومپزشکی:

مهاجرتپزشکانوسقفپرداختیهانگرانکنندهاست

چگونگیتصویبتعطیلاتبرایآلودگیهوا
اســتاندار تهران گفت: برای تعطیلی ناشی از آلودگی هوا گزارش هواشناسی، 
ضرر و زیان  اقتصادی مردم و مســاله بلاتکلیفــی خانواده ها در نظر گرفته 

می شود.
به گزارش ایســنا، علیرضا فخاری با اشاره به آلودگی هوا در استان تهران  و 
نحوه تصمیم گیری پیرامون صدور دستور تعطیلی مدارس اظهارکرد: براساس 
قانون هوای پاک، کارگروهی با حضور همه دستگاه های متولی که وظیفه و 
ابزار کنترل آلودگی را دارند، تشــکیل و بر اساس استعلاماتی که  از اعضای 

کارگروه اخذ می شود، درباره تعطیلی تصمیم گیری  خواهد شد.
وی با بیان اینکه تصمیمات براســاس شاخص های دریافتی از ایستگاه های 
کنترل  آلودگی هوا اتخاذ می شــود، افزود: گاهی ممکن اســت هواشناسی 
شــرایط ناپایدار، غیرثابت و ســیال را پیش بینی کند که آلودگی را با خود 

می برد، لذا تصمیم گیری ها نیز باید بر اساس گزارش هواشناسی انجام شود.
اســتاندار تهــران ادامه داد:  دســتور تعطیلی مدارس و در ادامه آن ســایر 
دســتگاه های اداری در آخریــن مرحلــه و در صورت افزایــش آلایندگی 
صادر می شــود. وی با اشــاره به بروز مشــکلات بزرگ و اساســی هنگام 
تعطیلــی مــدارس تصریح کــرد: در صــورت تعطیلی ناگهانــی مدارس 
 خانواده هایــی کــه شــاغل هســتند و امــکان همراهــی فرزنــدان خود 

در خانه را ندارند، دچار بلاتکلیفی می شوند. 

شهری

امضایتفاهمنامهمحکباسازمانهای
تخصصیفعالدرحوزهچشم

بــا هدف بهبــود خدمات درمانــی به کودکان مبتلا به ســرطان چشــم 
)رتینوبلاســتوما( تفاهم نامه ای میان محک و مؤسسه پیشگیری از نابینایی 
)مپینا( و پژوهشکده چشم و علوم بینایی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
منعقد شد. دکتر آراسب احمدیان، مدیرعامل مؤسسه خیریه محک با بیان 
آنکه محک همواره خود را متعهد به گســترش فعالیت های پایدار و حمایت 
همه جانبه از کودکان مبتلا به ســرطان و خانواده های آن ها می داند گفت: 
»یکی از مهم ترین فعالیت های محک جهت ایفای این تعهد، کوششی وسیع 
در حوزه تحقیقات اســت. بر همین اســاس مرکز تحقیقات خون و سرطان 
محک از همان ابتداي فعالیت بیمارســتان فوق تخصصي کودکان مبتلا به 
سرطان محک با ظرفیتی محدود فعالیتش را آغاز کرد. این مرکز در آبان ماه 
سال ۱۳۹۷ با افزایش ظرفیت و توانمندي های خود در زمینه خون و سرطان 
توانســت خود را به عنوان تنها مرکز تحقیقاتی فعــال در حوزه اختصاصی 
سرطان کودک معرفی کرده و موفق به اخذ موافقت اصولي از وزارت بهداشت، 

درمان و آموزش پزشکي شود.«
احمدیان افزود: »از سال ۱402 دوره جدید فعالیت های مرکز تحقیقات خون 
و سرطان محک با نظارت مستقیم انجمن خون و سرطان کودکان به عنوان 
بزرگ ترین پشتوانه علمی و پژوهشــی در زمینه سرطان های کودکان، آغاز 
شده است. این اقدام به همراه استفاده از ظرفیت های مراکز علمی و تخصصی 
سطح کشور، منجر به افزایش چشــم گیر بار علمی و فعالیت های پژوهشی 
شــده است.« مدیرعامل محک انعقاد تفاهم نامه همکاری مشترک سه ساله 
با مؤسسه پیشــگیری از نابینایی )مپینا( و پژوهشکده چشم و علوم بینایی 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی را از جمله دستاوردهای اخیر این مرکز 
دانســت و گفت: »با توجه به اینکه تومورهای چشمی یا رتینوبلاستوما یکی 
از سرطان های شــایع در کودکان است محک تصمیم گرفت با طرفین این 
تفاهم نامه پروژه مشــترکی با هدف مطالعات دارویی، پیش بالینی و مبتنی 
بر هوش مصنوعی انجام دهد. همکاری در برگزاری سمینارها و همایش های 

مشترک از دیگر مفاد این تفاهم نامه است.«

خانواده




